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Voorwoord

Een nieuwe Locomotie, na spannende verkiezingen. Want voor OPNL 

is het niet zonder meer zeker dat er weer een zetel veroverd wordt. 

Aan de andere kant zitten we sinds 1999, onafgebroken, met een 

zetel in de Eerste Kamer.

De uitslagavond werd beheerst door BBB, maar ook voor OPNL was snel 

duidelijk dat er succes was geboekt. We mogen partijen verwelkomen die 

nu wel een zetel in de Staten hebben weten te bemachtigen, we hebben 

een partij die, tegen de stroom in, van een naar twee zetels is gegroeid 

en we hebben een aantal partijen die stabiel zijn gebleven. 

Stabiel ondanks het geweld van BBB, dat is ook een felicitatie waard.

Er zijn nu vier platformleden zonder Statenzetel. Dat is volgens mij te 

veel, ondanks dat het aantal van zes naar vier is gedaald. Vier partijen in 

grote provincies geeft aan dat wij als OPNL nog werk hebben te verzetten. 

Maar het meeste werk zullen die partijen zelf moeten uitvoeren. 

Laten we de komende tijd samen een weg zoeken (en vinden) om 

het succes over vier jaar nog verder toe te laten nemen.

Dat verdienen de aangesloten provinciale partijen, dat verdient de 

lokale politiek, dat verdienen al onze kiezers.

Jabik van der Bij, Interim Voorzitter OPNL
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De verkiezingen zijn voor OPNL goed verlopen. Wellicht waren 

de verwachtingen vooraf nog hoger, maar de tsunami met de 

naam BBB spoelde alle voorspellingen weg. Toch mogen de 

aangesloten provinciale partijen niet ontevreden zijn. 

Samen behaalde zij zestien Statenzetels, drie meer dan vier jaar 

geleden en ruim voldoende voor een Senaatszetel.

Er waren winnaars, zoals Lokaal Brabant die van een naar 

twee Statenzetels ging en PBF en Sterk Lokaal Flevoland die 

beide van geen naar een Statenzetel stegen.

Er waren ook een flink aantal partijen die het aantal Staten

zetels wist te behouden, in het licht van de enorme opkomst 

van BBB geen sinecure. Het gaat dan om de FNP, Groninger 

Belang, LokaalLimburg, Sterk Lokaal Drenthe en Partij voor 

Zeeland.

En dan de minder gelukkige provinciale partijen zoals Lokale 

Partijen Gelderland, U26 en Onafhankelijke Politiek Noord

Holland. Onafhankelijke Politiek ZuidHolland heeft zoals 

bekend niet deelgenomen aan de verkiezingen.

Een ander opvallend gegeven is dat geen enkele partij uit het 

OPNL platform in het aantal Statenzetels is teruggelopen. 

Onafhankelijke, lokale politiek in provincies

We doen het goed, maar BBB voorkomt 
grotere groei

Vier jaar geleden behaalden wij 2.265 punten aan stemwaarde, 

43 punten tekort voor een rechtstreekse zetel, maar voldoende 

voor een restzetel in de Senaat.

Deze keer bedroeg het aantal punten 3.044. Voldoende voor 

een directe zetel in de Eerste Kamer en nog 659 punten over.

Objectief bezien kun je niet anders concluderen dat OPNL en 

haar aangesloten provinciale partijen het beter hebben gedaan 

dan vier jaar geleden. Een stijgende lijn, ondanks BBB en alle 

andere invloeden.

Stemwaarde
  2023  2019
 
Lokaal Brabant  956  463
FNP  612  604
Lokaal-Limburg  480  474
Groninger Belang  417  408
Partij voor Zeeland  200  196
PBF  153  000
Sterk Lokaal Drenthe  117  120
Sterk Lokaal Flevoland  109  000
OPZH  000  000
OPNH  000  000 
LPG  000  000
U26 gemeenten  000  000
Totaal  3.044  2.265

Statenzetels
  2023  2019
 
FNP  4  4
Groninger Belang  3  3
Lokaal-Limburg  2  2
Partij voor Zeeland  2  2
Lokaal Brabant  2  1
Sterk Lokaal Drenthe  1  1
PBF  1  0
Sterk Lokaal Flevoland  1  0
OPNH  0  0
OPZH  0  0
LPG  0  0
U26 gemeenten  0  0
Totaal  16  13
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Het is de dag na de Eerste Kamerverkiezingen. 

Lijsttrekker Auke van der Goot (1952) neemt namens 

OPNL als senator zitting in de Eerste Kamer. “We hebben 

gisteren in Leeuwarden een glaasje gedronken op ons succes. 

De kiezer heeft ons herkend en erkend. Daar zijn we als OPNL 

en als Statenleden van de provinciale partijen blij mee”, aldus 

de kersverse senator. Op 13 juni a.s. volgt de officiële beëdiging 

van de senatoren in de Eerste Kamer in Den Haag. 

De in LeeuwardenHuizum geboren Van der Goot studeerde 

geschiedenis in Groningen en startte zijn ambtelijke carrière in 

1982. Van 19992022 was hij beleidsadviseur bij het ministerie 

van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) in 

Den Haag en ook in Brussel. Hij was in zijn bestuurlijke 

loopbaan onder meer actief als officemanager, onderzoeker, 

Nederlands attaché bij de EU en als seniorbeleidsadviseur.

Na het optrekken van de kruitdampen blijft toch wel een beetje 

het gevoel over dat deze verkiezingen geregeerd zijn door de 

politieke waan van de dag in Den Haag. Het politieke pokerspel 

van de regeringspartijen door strategisch te schuiven met 

restzetels, leverde de coalitiepartijen uiteindelijk 24 van de 75 

zetels op. Lang niet voldoende voor een meerderheid, maar wel 

voldoende om niet volledig afhankelijk te zijn van winnaar BBB. 

En dus genoeg voor het kabinet om nu zowel over links als 

Een kennismaking met Auke van der Goot

Onze nieuwe OPNL senator

rechts wetsvoorstellen door de Eerste Kamer te kunnen loodsen. 

“Dat geeft de OPNL de ruimte om in de Eerste Kamer zelf zijn 

eigen koers uit te zetten, in goed overleg met onze Statenfracties, 

zonder door deze of gene onder druk te worden gezet’, aldus 

Van der Goot. 

 

Van der Goot is klip en klaar over het handjeklap van de 

rekenmeesters van de coalitiepartijen. “Ik ben de onafhanke

lijke partijen in Provinciale Staten heel erkentelijk dat ze de 

gelederen gesloten hebben gehouden toen andere partijen om 

stempunten zaten te bedelen. De NOS omschreef dit fenomeen 

rond de Senaatsverkiezingen als ‘koehandel’ om extra zetels. 

Dat fenomeen is op zich niet nieuw, maar zo te zien gebeurde 

dat richting onze eigen partijen op grotere schaal dan eerder 

het geval was.”

Van der Goot werd geboren in Leeuwarden. Zijn vader was 

onderwijzer, zijn moeder was huisvrouw, zoals dat toen nog 

gewoon was. Samen runden ze de administratieve en financiële 

organisatie van een Friese boekenclub die op het hoogtepunt 

in 1963 maar liefst 12.000 abonnees had. Zijn grootouders 

bestierden een boerenbedrijf, ooms en tantes waren ook deels 

agrarisch actief in verschillende regio’s in Nederland. 

“Een oom uit Zeeland en mijn tante uit Friesland trokken als 

pioniers naar de Wieringermeerpolder. Ik vond dat indrukwek

kend, hield van hun verhalen, zoals ik ook altijd onder de 

indruk was van de verhalen van mijn vader over de realisering 

van de Afsluitdijk en andere grote infrastructurele werken in 

het rijzend Nederland van destijds.” 

Zijn ouders waren van ARP huize. De AntiRevolutionaire 

Partij was de eerste politieke partij in Nederland, gebaseerd op 

christelijke waarden. In 1973 richtten drie christelijke partijen, 

ARP, CHU en KVP het ChristenDemocratisch Appèl; het 

huidige CDA op. 

Senator Auke van der Goot "Ik ben de onafhankelijke partijen in 
Provinciale Staten heel erkentelijk dat 

ze de gelederen gesloten hebben 
gehouden toen andere partijen om 

stempunten zaten te bedelen."
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"Je leeft niet alleen op deze wereld. 
Kijk ook om naar je medemens, een 
samenleving hoort gebaseerd te zijn 

op cohesie en rentmeesterschap."

“Mijn ouders gaven mij een vrije opvoeding, in die zin dat 

ik zelfstandig de wereld om me heen mocht ontdekken. 

Maar ook normen en waarden waren belangrijk. Je leeft 

niet alleen op deze wereld. Kijk ook om naar je medemens, 

een samenleving hoort gebaseerd te zijn op cohesie en 

rentmeesterschap. Die gedachte zette zich later voort op het 

gereformeerd gymnasium waar de leerkrachten kans zagen 

om op een niet streng orthodoxe wijze ons deugdelijk onder

richt te geven, waarbij eigen inbreng belangrijk werd geacht. 

Ik denk dat daar toentertijd de kiem is gelegd voor mijn 

interesse in de publieke zaak. Ik houd ervan om belangen 

van groepen mensen af te wegen. Voer de discussie op 

inhoud, zoek het in de oplossing. Dat heb ik ook altijd 

geprobeerd in mijn ambtelijke functies. De angel eruit 

halen voordat discussies, meningen of tegenstellingen 

escaleren. Dat leidt tot niets.”

Als ambtenaar was hij niet politiek actief, wel op afstand sterk 

politiek geïnteresseerd. 

“Ik ben al twintig jaar lid van de Fryske Nasjonale Partij; FNP. 

Zeg, maar slapend lid. Na mijn pensionering heb ik contact 

opgenomen met het de Statenfractie en het hoofdbestuur van 

de FNP. Met de vraag of ik in praktische zin iets voor de partij 

kon betekenen. Zaken voor elkaar krijgen in Den Haag, in de 

regio’s in Europa loopt tenslotte als een rode draad door mijn 

leven. Ik ken de Haagse wereld goed. Heb een groot bestuurlijk 

netwerk opgebouwd van bestuurders van Nederlandse en 

gemeenten en provincies. Die gesprekken verliepen positief

en leidden uiteindelijk tot de vraag of ik een eventuele kandi

daats senatorschap van FNP voor OPNL wilde overwegen.”

De overheid moet er zijn voor de burgers en niet andersom. 

Het klinkt bijna als een uitgesleten cliché. Maar voor Auke 

van der Goot heeft die constatering nog niets aan waarde 

ingeboet. Integendeel. Hij gaat er eens goed voor zitten.

 

“Er wordt weleens geklaagd dat de overheid haar burgers als 

klant ziet, maar zelfs dat is niet het geval. De overheid verzandt 

steeds meer in een bureaucratisch moeras. Groningen, de 

overstroming in Valkenburg, de toeslagenaffaire. Het zijn 

een drietal voorbeelden. ‘Iedereen’ verdient er geld aan, 

maar de getroffen burgers krijgen nauwelijks geld op hun 

rekening. De overheid moet er voor die mensen zijn. 

Burgers die door overheidsmaateregelen in de problemen 

komen, dat kan echt niet. Laat zien dat je er voor hen bent. 

Maar ook voor burgers die buiten hun schuld overboord 

dreigen te vallen. Niet iedereen heeft dezelfde kansen of 

mogelijkheden.” 
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"Ik wil graag inhoudelijk met de  
achterban het gesprek aangaan."

“Zorg ervoor dat je als overheid heel duidelijk herkenbaar bent 

in je doen en laten. Daar ontbreekt het nu volstrekt aan.

Die afhakende overheid kun je ook vertalen naar de regio’s”,

vervolgt hij. 

“Mensen in de regio voelen zich niet gehoord in Den Haag. 

Ik kan me nog herinneren dat ik in 2005 een vriend sprak 

uit Limburg die op dat moment in het buitenland woonde 

en werkte. ‘Auke’, zei hij, “als mijn ouders in Limburg bij 

de Kamerverkiezingen een CDA lijst onder ogen krijgen 

dan herkennen ze niemand meer op die lijst.” “Hoe kan 

dat nou?” vroeg ik me af. 

“Bij VVD en PvdA zag je hetzelfde patroon. Partijbureaus 

rekruteerden puur op deskundigheid waarbij regionale 

spreiding van de volksvertegenwoordigers niet aan de orde 

was. Gevolg, ook in het politieke domein haakten steeds 

meer mensen teleurgesteld af. Er bestaat een recent 

onderzoek van de universiteit van Groningen waaruit 

blijkt dat er in de Tweede Kamer desondanks best heel veel 

schriftelijke vragen worden gesteld over de regio’s. 

Dus wat doet het er toe als die Kamerleden niet uit de 

regio komen?”

“Tja, dacht ik een beetje sarcastisch, dat klinkt hetzelfde alsof 

de Kamer vol zit met 120 mannen en dertig vrouwen. 

En dat de merendeels mannelijke Kamerleden heel veel vragen 

over de positie en problemen van vrouwen stellen. En dat de 

onderzoekers vervolgens constateren dat het toch wel meevalt 

met de aandacht in de Tweede Kamer voor de positie van de 

vrouw. Ofwel, ondervertegenwoordiging van vrouwen in de 

Kamer doet er niet toe, mits ook de manlijke leden van de 

Kamer maar voldoende vragen stellen over de positie van de 

vrouw. Daar kun je als politieke partij anno nu allang niet meer 

mee thuiskomen. Maar zo moet het natuurlijk ook met de 

regio’s. zijn. Het is in de redenering van de onderzoekers van de 

Rijksuniversiteit Groningen kennelijk niet erg, als de regio in 

de Kamer ondervertegenwoordigd is, mits de Kamer er maar 

wel vragen over stelt. Daar denk ik dus toch echt anders over.” 

Hij ziet het als zijn eerste taak om binnen OPNL de herken

baarheid en continuïteit blijvend te versterken. 

“Over uiterlijk twee jaar zijn er Tweede Kamer verkiezingen. 

Dan kan het nieuw te vormen kabinet er heel anders uitzien. 

Wie weet welke rol we dan kunnen spelen. Ondertussen wil 

ik inhoudelijk met de achterban het gesprek aangaan. Niet altijd 

eenvoudig door de grote verscheidenheid in regionale opvattin

gen. Maar toch wil ik proberen accentverschillen in de regio’s 

waar mogelijk onder een noemer te brengen of, waar nodig 

juist elkaar de ruimte te geven, met respect voor elkaar. 

Iedere provincie heeft zijn eigen belangen. Maar we hebben 

niet allemaal de wijsheid in pacht. Neem een thema als 

energietransitie. Stel dat we dat als OPNL belangrijk vinden, 

en dat vinden we, laat dan bijvoorbeeld het wetenschappelijk 

bureau of onze Statenfracties met dat thema aan de slag gaan. 

En wil je daarbij samenwerken met andere politieke groeperingen 

in het land, prima. Wat let je om dat samen te doen?” 

Frans Hermans

Senator Auke van der Goot en fractievoorzitter Sijbe Knol
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• 58 jaar
• Eerste periode in de Staten van Brabant
• Tevens raadslid in de gemeente Land van Cuijk en zal 

dit blijven combineren
• Lange politieke carrière sinds 1998, onder anderen 

wethouder geweest in Boxmeer

“Voor Lokaal Brabant is het van belang dat wij 
ons netwerk verbreden, dus meer lokale partijen 
verbinden. Dat is volgens mij de basis van 
verdere groei. Politiek gezien willen wij de 
mobiliteit in de kernen terugbrengen, daar is de 
vorige periode te veel op bezuinigd. 
Daarnaast moeten we de provincie dichter bij 
de mensen proberen te brengen, dat zie ik als 
mijn persoonlijke doel.”

Als enige partij binnen het OPNL platform met een of meer 

Statenzetels heeft Lokaal Brabant nu meer zetels dan de vorige 

periode. De fractie is gegroeid van een naar twee Statenleden.

Voorzitter Van Gorp reageert op de vraag wat de verwachtingen 

van Lokaal Brabant voorafgaande de verkiezingen waren.

 

“Wij hadden wel door dat BBB het goed zou gaan doen, 

maar onze eigen inschatting was dat wij op drie misschien  

wel vier zetels uit zouden moeten kunnen komen. Dat kwam 

vooral omdat de lokalen het bij de laatste gemeenteraads 

verkiezingen weer sterker waren geworden, maar ook door het 

gegeven dat wij als Lokaal Brabant steeds meer leden weten 

te behalen. Daarnaast waren wij overtuigd van onze sterke lijst. 

Iedereen in Brabant kon op een bekende persoon stemmen.”

“Toen de uitslag eindelijk bekend werd waren wij natuurlijk 

blij met onze twee zetels. Dat hoorden wij dus pas de dag 

na de verkiezingen. 

Ondanks het geweld van BBB en de opkomst van enkele 

nieuwe landelijke partijen hebben wij het goed gedaan. 

Ik ben trots en verheugd”, aldus John van Gorp.

Voorzitter John van Gorp

Lokaal Brabant
+1 zetel

Voorzitter John van Gorp

Fractievoorzitter Marc Oudenhoven 

"Geen Haags verhaal, 
stem Lokaal"

“Onze campagne was succesvol omdat wij veel lokale 

kandidaten konden presenteren op onze twee kieslijsten 

en door het gestegen aantal lokale partijen dat bij ons is 

aangesloten. Ook onze slogan is goed gevallen. Geen Haags 

verhaal, stem Lokaal kon op veel complimenten rekenen.”

De voorzitter vervolgt: “We hebben nu twee nieuwe Staten

leden, die enthousiast aan de slag zijn gegaan. Het is zelfs nog 

mogelijk dat we aansluiten bij de coalitie. We gaan ook meteen 

weer met lokale partijen in gesprek gericht op de verdere groei 

van onze partij.”

“Onze Statenleden zijn nieuw maar wel al door de wol geverfd 

in de politiek. De een als wethouder, de ander als voormalig 

Statenlid. Daarnaast is Wil van Pinxteren adviseur van de 

fractie, waardoor veel actuele dossierkennis wordt ingebracht. 

Ons burgerlid is een wethouder uit Bladel en de fractiemede

werker gaat ook door. Daarmee hebben wij een sterk team die 

Lokaal Brabant de komende vier jaar politiek nog meer op de 

kaart gaat zetten.”
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Voorzitter Herre Hof

Provinciaal Belang Fryslân
+1 zetel

Voorzitter Herre Hof geeft antwoord op de vraag hoe de 

verwachingen waren voor de verkiezingen?

“Onze verwachtingen waren gebaseerd op de laatste gemeente

raadsverkiezingen. Hoe goed hebben de aangesloten partijen 

het gedaan? Erg goed, dus moeten wij ook met twee zetels in 

Provinciale Staten kunnen komen. Sommige mensen hadden 

het zelfs over drie zetels. Vanuit die gedachten ben ik de 

aangesloten partijen gaan pushen om hun leden te overtuigen 

om nu op PBF te stemmen, ook in hun eigen belang. 

Dat verliep eigenlijk allemaal erg goed en positief.”

“Mijn eerste teleurstelling kwam rond de kandidaatstelling van 

onze lijsttrekker. Hoewel alle partijen de mogelijkheid hadden 

om iemand naar voren te schuiven kwamen er uiteindelijk 

slechts twee kandidaten, dat viel mij persoonlijk wat tegen.

Voorzitter Herre Hof

Al moet ik ook meteen zeggen dat het hele proces wel 

democratisch is verlopen. Vervolgens kwam BBB in de 

aanloop naar de verkiezingen opzetten en dat was mijn 

tweede teleurstelling. Ik dacht echt dat het voor ons weer 

mis zou kunnen lopen.”

“Uiteindelijk bleken wij meer stemmen te hebben behaald 

dan in 2019 en daarmee hebben wij nu een restzetel behaald. 

Met die uitkomst ben ik natuurlijk heel erg blij. Ik moet daar 

overigens ook OPNL voor bedanken. Zij hebben ons onder

steund tijdens de gemeenteraadsverkiezingen en nu met de 

verkiezingen voor Provinciale Staten weer.”

Al met al is de voorzitter van PBF dus een tevreden mens. 

Dat is logisch als je de recente geschiedenis bekijkt. 

“PBF (toen nog onder de naam Gemeentebelangen Fryslân) 

heeft tot 2011 meerdere Statenleden gehad. De laatste was dhr. 

Reitse Ketellapper. Tijden de PS verkiezingen 2011 (de naam 

Gemeentebelangen Fryslân was inmiddels gewijzigd in 

Provinciaal Belang Fryslân) werd geen zetel behaald.” 

“Het toenmalig bestuur was daarover zo teleurgesteld, dat zij 

tijdens de eerstvolgende ALV als bestuur zouden aftreden.  

Als er geen nieuwe kandidaten bestuursleden zich zouden 

aan melden, dat dan de stekker uit PBF zou worden getrokken.  

In die vergadering hebben zich bestuursleden aangeboden en 

in de periode 2012 – 2015 is er orde op zaken gesteld met de 

aangesloten leden. De PS verkiezingen van 2015 kwamen te 

vroeg en daaraan heeft PBF niet meegedaan. In 2019 lukte het 

PBF net niet om een zetel te behalen al behaalde de partij nog 

nooit zoveel stemmen in eerdere verkiezingen. Nu is het dus 

wel gelukt en zit PBF vanaf 2023 weer in de Provinciale Staten.” 



winst

9

• 46 jaar
• Eerste periode in Provinciale Staten
• Sinds 2010 raadslid voor ELP (Eerste Lokale Partij)  

in Smallingerland

De fractievoorzitter van PBF heeft een helder 
doel:
“Ik wil dat alle besluiten die genomen gaan 
worden in onze provincie worden genomen met 
het belang van onze gemeenten in het achter-
hoofd. Het zou ideaal zijn als de provincie de 
globale regels aangeeft, maar daarbij de 
gemeenten de vrijheid geeft voor een eigen 
invulling.”
 
“Momenteel heb ik een commissielid en ben ik 
bezig met de inrichting van de steunfractie. 
Mogelijk dat daar straks nog een fractiemede-
werker bij komt, maar ik heb nu de handen vol 
aan het opzetten van een stichting voor de 
fractie.”

Fractievoorzitter Sandra de Jong-Snip

In Fryslân zijn twee partijen lid van OPNL. 

Herre Hof: “Uiteraard zijn er verschillen tussen PBF en FNP, 

maar ook best veel overeenkomsten. De FNP is een regionale 

partij met afdelingen in de gemeenten. Zij richten zich op de 

Fryske taal en cultuur en willen graag naar de Tweede Kamer.

PBF is een platform van lokale partijen die een gezamenlijke 

stem willen in de Staten. Ook de link naar een eigen senator 

is voor onze politici van belang. Ook wij zijn trots op de Friese 

taal en cultuur, maar wij zijn ook een stukje van Nederland. 

Als er gasten naar Fryslân komen willen wij die best 

welkom heten in het Nederlands.”

 

“Inmiddels hebben de politici van de FNP en van ons overleg 

met elkaar over samenwerking in de Staten. Sandra is zelf 

raadslid voor de Eerste Lokale Partij in Drachten en gaat dat 

combineren met haar Statenlidmaatschap. Daarnaast heeft 

onze fractievoorzitster Sandra de JongSnip een steunfractie 

opgetuigd. Diverse aangesloten lokale partijen hebben iemand 

afgevaardigd, in totaal een zestal politici uit evenveel gemeenten. 

Zij proberen ons Statenlid op alle mogelijke manieren te 

ondersteunen.”

Na diverse pogingen nu toch weer een Statenlid. Hoe is dat 

te verklaren?

“Er zijn steeds meer lokale partijen aangesloten bij PBF. 

We werken daar nog steeds aan. Bij de PSverkiezingen in 2019 

is Fryslân destijds ingedeeld in vier regio’s, te weten NO, NW, 

ZO en ZW. In het verkiezingsprogramma waren de ingebrachte 

punten van de lokale aangesloten partijen apart toegevoegd.  

Dat is volgens mij het begin geweest dat de lokale politiek in 

Fryslân in 2019 veel stemmen heeft behaald, maar net niet 

genoeg voor een zetel. In het verkiezingsprogramma van PBF 

2023 – 2027 “Lokaal Eerst” zijn punten vanuit de lokale 

aangesloten partijen in het programma verwerkt, wat nu een 

zetel heeft opgeleverd. Met een goed campagneteam en 

ondersteuning van de aangesloten lokale partijen is dit succes 

behaald”, aldus de voorzitter. 



winst

10 Wetenschappelijk Bureau OPNL  • Locomotie 82

Voorzitter Wout Jansen

Sterk Lokaal Flevoland
+1 zetel

Voorzitter Wout Jansen van Sterk Lokaal Flevoland was voor 

de verkiezingen redelijk zeker van zijn zaak. 

“Wij zijn uitgegaan van twee zetels. Omdat wij in vijf van de 

zes gemeenten in Flevoland een aangesloten lokale partij 

hebben, maar ook omdat wij merkten dat hier echt behoefte 

is aan onafhankelijke politiek. Ook tijdens de campagne 

Voorzitter Wout Jansen

kregen wij veel goede reacties. Zowel op de campagne alsook 

op de samenstelling van de lijst. Op die lijst stonden namelijk 

politici uit alle zes de gemeenten. Iedereen kon dus op een 

‘eigen’ bekende politicus stemmen.”

De voorzitter vervolgt: “De uitslag, een zetel, viel in eerste 

instantie wat tegen. Maar toen wij er even over hadden 

nagedacht waren we toch wel tevreden. We hadden in Flevoland 

ook last van de sterke opkomst van BBB en toch hebben wij 

als partij ook gezegevierd. Dat is niet niks voor een partij die 

helemaal nieuw is. Dit was onze eerste poging en die is meteen 

geslaagd. Laten we voor de toekomst maar kijken naar een groei 

naar twee zetels. Wie weet wat er daarna nog voor Sterk Lokaal 

Flevoland in het vat zit. Persoonlijk ben ik in ieder geval erg 

trots op ons resultaat.Zeker in de wetenschap dat wij de enige 

nieuwe onafhankelijke partij zijn die nu een zetel heeft behaald.”

“Onze campagne is bewust gericht op alle gemeenten in onze 

provincie. We zijn zelfs nog met een grote bus langs alle gemeen 

ten gegaan en hebben flyers uitgedeeld. We hebben natuurlijk 

veel meer gedaan, denk aan advertenties, grote borden langs 

de wegen en meer van dat spul. Niet goedkoop, maar wel 

broodnodig volgens mij. Bij gebrek aan initiatief hebben 

wij zelf twee politieke markten georganiseerd, waarvoor 

we overigens van diverse partijen complimenten hebben 

ontvangen.”
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• 70 jaar
• Tweede periode in Staten (van 2015 tot 2019  

als onafhankelijke kandidaat)
• Raadslid voor Mooi Lelystad (probeert dit met 

Statenlidmaatschap te combineren)
• Lid van de Steunfractie OPNL.

“Ik heb het voorstel gedaan om in Flevoland 
te werken met een Statenakkoord. Dat is een 
prima manier om alle partijen mee te laten praten 
en bovendien wordt er beter en prettiger samen-
gewerkt als er geen coalitie tegenover een 
oppositie staat. Momenteel probeert men een 
traditionele coalitie te bouwen, uiteraard met 
BBB. Mocht dat niet lukken, dan komt 
mijn voorstel alsnog aan de orde.”

Fractievoorzitter Wout Jansen

“Inhoudelijk hebben wij ingezet op het tegenhouden van de 

nieuwe pensioenwet. Onder verwijzing naar onze eigen senator 

in de Eerste Kamer en met veel steunbetuigingen van de wat 

oudere mensen in Flevoland. Ook 50Plus heeft hierop 

gereageerd en ik kon merken dat zij het jammer vonden dat zij 

niet zelf actiever op dit onderwerp zijn gesprongen. Wat ze ook 

niet zo leuk vonden was het feit dat wij Henk Krol op onze lijst 

hadden staan. Een beetje steken in een campagne mag best 

van mij. Daar wordt het meestal ook wat losser en leuker van. 

Al met al ben ik als voorzitter blij met het resultaat en trots 

op alle mensen die hieraan hebben meegewerkt, dus ook 

op het OPNL platform.”

“Nu zijn wij aan de slag met de lijsttrekker als Statenlid en 

de nummer twee van de lijst als burgerlid. Inmiddels zijn 

er nog een burgerlid, een secretaris, een penningmeester en

twee fractieondersteuners begonnen. Een complete fractie dus, 

waarmee we de komende tijd aan de weg willen timmeren in 

Flevoland. De eerste taak is het inlezen van de bestaande 

dossiers en dat is behoorlijk veel werk.” 

“Het bestuur kan dit succes gebruiken om de partij verder te 

laten groeien en om kenbaar te maken dat onze Statenfractie 

de belangenbehartiger van de lokale partijen kan en wil zijn”, 

sluit de voorzitter af.
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Voorzitter John Uffels

Sterk Lokaal Drenthe
1 zetel

“In de campagne gingen wij uit van twee of drie zetels. 

Eigenlijk van drie. Noem het hoop, maar wel gebaseerd op een 

aantal zaken die wij in de aanloop naar de verkiezingen hebben 

waargenomen”, aldus de voorzitter.

“Wij gingen er van uit dat er een flinke, positieve spinoff van 

de gemeentelijke verkiezingen zou uitgaan. Groei van de lokale 

partijen zou ook moeten leiden naar groei in de provincie. 

Daarnaast hadden wij in tien van de twaalf gemeenten in 

Drenthe kandidaten op onze lijst.”

Op de vraag wat het meest ‘eigen’ onderdeel van de campagne 

van Sterk Lokaal Drenthe in de campagne was volgt een snel 

antwoord. “Wat ons van andere partijen onderscheidde was het 

onderwerp leefbaarheid in de eigen omgeving. We zijn bewust 

niet ingegaan op landelijke thema’s, maar hielden het dicht bij 

onze inwoners. Dorpshuizen, voorzieningen en leefbaarheid.”

“De verkiezingen werden helaas beheerst door een landelijk 

fenomeen. Caroline van der Plas bleek een Haagse magneet 

met een verpletterende uitslag tot gevolg. Dat zorgde bij mij 

voor een dubbel gevoel. Enerzijds heel jammer dat het 

Nederlandse volk niet consistent is in haar keuzes. 

De waan van de dag is de reden waarom BBB zo kon groeien. 

Anderzijds ben ik blij dat we in ieder geval onze zetel 

in de provincie hebben weten te behouden.”

John Uffels vervolgt: “Het is opvallend dat BBB in alle provincies 

weet te winnen, terwijl ze niet eens een programma hebben. 

Ze roepen nu een aantal onderwerpen waar wij als Sterk Lokaal 

Drenthe al jaren voor strijden. Hadden die mensen maar op 

ons gestemd. Nu zijn de verhoudingen in de Staten van 

Voorzitter John Uffels

• 53 jaar
• Tweede periode in de Staten van Drenthe
• Raadslid in Westerveld, voor Duurzaam Sterk 

Westerveld, blijft dit combineren

“Wat ik vooral wil bereiden is dat wij het lokale 
geluid in de Staten van Drenthe goed laten horen. 
Wij zijn een platform dat werkt aan binding en 
samenwerking. In de Staten richt ik mij vooral op 
het onderwerp leefbaarheid. Maar ook op het 
ondersteunen van onze gemeenten om die 
leefbaarheid te kunnen blijven aanbieden 
aan onze inwoners.”

Fractievoorzitter Alfred Schoenmaker

Drenthe helemaal scheef. Maar liefst zeventien zetels voor BBB. 

De eerst volgende partij heeft er slechts vier. Dat zorgt er ook 

voor dat veel ervaring uit de Staten is weggestroomd. Een deel 

van de zeventien BBBers zijn mensen zonder ervaring in de 

politiek. Onwetendheid is volgens mij niet goed voor ons 

provinciebestuur.”

“Aan de andere kant zijn onze mensen enthousiast. We werken 

nu met commissieleden, die in de twee commissievergaderin

gen mogen meepraten. Tijdens de Statenvergaderingen mag 

uitsluitend ons Statenlid van zich doen horen. Onze fractie 

bestaat dus feitelijk uit drie personen. Fractieleider Alfred 

Schoenmaker is aan zijn tweede periode begonnen. Een van 

de commissieleden is een ex wethouder, de ander een raadslid.”

“Het gegeven dat de standpunten van BBB gedeeltelijk dicht

bij die van ons liggen, maakt het mogelijk om een aantal zaken 

voor onze inwoners binnen te halen. Vooral op sociaaleconomisch 

gebied. Met de zeventien zetels van BBB erbij kan onze fractie veel 

initiatieven via moties realiseren. Dat is dan wel weer mooi.”
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Voorzitter Wiel Hoenen

Lokaal-Limburg
2 zetels

De voorzitter van LokaalLimburg vertelt over de verwachtingen 

tijdens de campagne: “Wij gingen uit van drie zetels, dus een 

zetel winst. Dat kwam omdat wij het aantal aangesloten partijen 

hadden weten te verdubbelen van tien naar twintig en daarmee 

ook een betere spreiding over Limburg hadden. Daarnaast 

hadden wij een grote partij uit Roermond over de streep 

getrokken, waar wij ook hoge verwachtingen van hadden.”

“De uitslag laat zien dat wij onze twee zetels hebben behouden, 

maar geen winst hebben weten te behalen. De invloed van BBB 

was ook in Limburg behoorlijk voelbaar met 10 van de 47 zetels. 

Als partij zijn we redelijk tevreden met het behoud van onze 

zetels, maar persoonlijk ben ik teleurgesteld. Ondanks het 

feit dat we iets meer stemmen hebben behaald dan vier 

jaar geleden.”

LokaalLimburg stemt haar campagne al enige tijd af op de 

Lokale Helden. 

“De lokale politici die goed hebben gescoord bij de gemeente

lijke verkiezingen. Via de aangesloten leden komen wij met 

enig zoekwerk bij onze Lokale Helden uit. Die krijgen van ons 

het ‘alleenrecht’ in hun gemeente. Zij voeren daar campagne

en niemand anders, dus ook de lijsttrekkers niet. 

Bovendien ondersteunen wij onze Lokale Helden met campagne

materiaal. Van de betrokken partijen wordt verwacht dat zij hun 

kandidaat ondersteunen, vooral op het gebied van zichtbaarheid 

in de eigen gemeente. Daarnaast werken wij met twee lijsttrekkers, 

een voor de kieslijst Noord en een voor Zuid.”

“Zo brengen wij de lijsttrekkers nog dichter bij hun achterban.

Nu zijn we als bestuur weer gestart om de witte vlekken in 

Limburg in te gaan kleuren. Het worden er steeds minder, 

maar ook die laatste willen we graag binnen halen. 

Daarmee wordt ons platform van onafhankelijke politiek nog 

sterker en maken we kans om bij de volgende verkiezingen 

wel een stap te kunnen zetten.”

Vervolgens vertelt Wiel Hoenen over de huidige politieke 

situatie in Limburg.

“Wij hebben wederom twee Statenleden. Fractieleider Raimond 

Franssen is aan zijn derde periode begonnen en Dré Peters is 

nieuw als Statenlid. Wel heeft Dré al heel veel ervaring als 

raadslid in Roermond. Daarnaast hebben wij twee burger 

commissieleden. Leon Franssen doet dit werk voor de tweede 

periode, Hub Schoenmakers is nieuw. Zij functioneren in de 

diverse commissies. Tot slot kent de fractie nog twee fractie

assistenten, waarmee het totaal aantal fractieleden op zes 

uitkomt. Ze zijn net begonnen, maar volgens mij hebben 

wij een sterke fractie met een mooie mengeling van ervaring 

en enthousiasme.”

Voorzitter Wiel Hoenen

• 62 jaar 
• Derde periode Statenlid
• Al 22 jaar raadslid en fractievoorzitter in Voerendaal

“De komende vier jaar zet de fractie van 
Lokaal-Limburg vooral in op aandacht voor 
de sociale samenhang, internationaal OV en 
waterbeheer. Wij gaan proberen om via moties 
en amendementen onze doelen te behalen. 
Dat doen wij vanuit de oppositie, maar altijd 
op de inhoud en volgens de menselijke maat.”

Fractievoorzitter Raimond Franssen



gelijk

14 Wetenschappelijk Bureau OPNL  • Locomotie 82

“De verwachtingen op alle vlakken, dus Provinciaal en 

Waterschap, was dat wij een of twee zetels zouden verliezen. 

Met name de opmars van BBB baarde ons zorgen. 

Als je met mensen sprak, ook in het eigen dorp, dan merkte 

je dat het echt leefde, die onvrede en maatschappelijke 

onrust.” zegt Marien Weststrate.

Marien heeft de campagne grotendeels zelf geleid, op zijn 

bekende ietwat eigengereide wijze. De voorzitter hierover:

 

“We moesten iets bedenken om BBB tegen te houden. 

Daar hebben wij ook wel wat op gevonden, al moet ik zeggen 

dat onze campagne niet mogelijk was geweest zonder de 

financiële steun van OPNL. We konden daardoor echt 

uitpakken met een groots opgezette campagne waarmee 

we in heel Zeeland flink op de trom hebben geslagen.”

“Bushokjes, advertenties in lokale kranten, folders, 

huisaanhuis bladen, van alles hebben wij ingezet. Met een 

heldere boodschap. Partij voor Zeeland gaat niet voor een 

revolutie, wij gaan voor een gezond Nederland en een gezonde 

provincie. Onze leus was ook helder ‘Stem Zeeuws!’ Wij keken 

dus bewust naar het belang van Zeeland en konden daardoor 

tegengas bieden aan BBB.”

Onderdeel van de campagne van Partij voor Zeeland was 

bijgaande cartoon die nogal wat stof heeft doen oplaaien.

Marien Westrate: 

“Wij hadden twee zetels in Provinciale Staten en vier in het 

Waterschap. En die hebben we allemaal weten te behouden. 

Dat voelt voor mij als een overwinning. Je ziet dat er echt een 

voedingsbodem is voor lokale, onafhankelijke politiek, anders 

hadden wij onze twee zetels niet behouden.”

Voorzitter Marien Weststrate

Partij voor Zeeland
2 zetels

Voorzitter Marien Weststrate
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• 62 jaar 
• Derde periode in Staten
• Sinds een paar periodes raadslid in Sluis

“Ik zet volledig in op een betaalbare energie-
transitie voor iedereen. Daar zijn kerncentrales 
voor nodig, mogelijk straks Thoriumcentrales. 
Dat is iets dat wij op de agenda gekregen 
hebben in Zeeland en waar steeds meer 
animo voor is.”

“Maar we moeten ook kijken naar de bestaande 
infrastructuur onder de grond. Daar moet veel 
aan gebeuren als we straks meer elektra gaan 
gebruiken. En de afhankelijkheid van het buiten-
land kunnen we verder terugdringen door groene 
waterstof bij te mengen bij ons gas. Energie moet 
betaalbaar zijn voor iedereen.”

Fractievoorzitter Francois Babijn
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Voorzitter Jan Arendz

Fryske Nasjonale Partij
4 zetels

Jan Arendz is de voorzitter van de FNP, de Fryske Nasjonale 

Partij. Hij begint het verhaal over de verwachtingen voor de 

verkiezingen met een terugblik op het jubileumfeest begin dit jaar. 

“Wij vierden dat de partij 61 jaar bestaat. Dat is wat bijzonder, 

maar het 60 jarig jubileum konden wij vanwege corona niet 

vieren.”

“De stemming tijdens en na het feest was erg positief. 

Wij dachten door te kunnen groeien van vier zetels naar zeker 

vijf, misschien zes Statenzetels. Dat is ook niet onlogisch gezien 

het succes dat wij bij de gemeenteraadsverkiezingen hadden 

behaald (49 raadsleden en 10 wethouders). Maar hoe dichter 

naar de verkiezingsdag, des te luider werden de geluiden 

rondom BBB. Meer dan ooit zijn de provinciale verkiezingen 

gekaapt door de landelijke politiek.”

De uitslag van de verkiezingen liet zien dat FNP op vier zetels 

bleef staan. Hoe werd dat onthaald? 

Jan Arendz: “We zijn uiteindelijk wel gegroeid in het aantal 

stemmen, maar we komen dus uit op vier zetels. We waren 

daar uiteindelijk niet ongelukkig mee. Wat wel tegenviel was

de boodschap dat wij deze keer niet mee konden doen in de 

coalitie. Dat viel tegen, na twaalf, volgens mij, succesvolle jaren.”

“Er is gekozen voor andere partners, terwijl wij meer zetels 

hebben en dus voor een stabielere coalitie hadden kunnen 

zorgen. Als plattelandspartij en qua programma staan wij 

dichter bij BBB, veel dichter dan bijvoorbeeld PvdA. 

Maar goed, in de rol als oppositiepartij komen er nieuwe 

kansen. De fractie kennende wordt die kans met beide 

handen aangegrepen. De knop is omgezet, Fryslân gaat nog veel 

horen van de FNP. Terugkijkend stelt de voorzitter vast dat een 

genuanceerd geluid soms lastig is in verkiezingstijd.”

“Het verhaal over de wolf is wellicht bekend. Wij wilden een 

motie niet ondertekenen omdat die opriep om de wolf ‘af te 

schieten’. Dat mag gewoon niet van Brussel, vandaar ons betoog 

om eerst een uitzonderingspositie in Brussel af te dwingen. 

Maar veel mensen horen dat niet, die zagen de FNP als partij 

die voor de wolf was. Ik denk overigens niet dat dit ons erg 

heeft geschaad. Het ging in ieder geval over de FNP in de 

media.”

“Wat wel blijft hangen bij ons is dat wij van alle partijen in 

onze provincie de FNP het meest zichtbaar was. Niet alleen 

Sijbe Knol op nationale televisie tijdens het debat, maar ook 

het feit dat 42% van de mensen in Fryslan FNP hebben gezien 

via sociale media”, sluit voorzitter Fryske Nasjonale Partij 

zijn reactie af.

Voorzitter Jan Arendz

• 32 jaar 
• Tweede periodes in de Staten van Fryslân
• Voorheen raadslid, vervangend bestuurslid bij de 

Europese Vrije Alliantie

“Ons doel is duidelijk; het onversneden regionale 
geluid laten horen.”

Fractievoorzitter Sijbe Knol
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Voorzitter Ger Klein

Groninger Belang
3 zetels

Hoewel Groninger Belang pas acht jaar bestaat heeft de partij 

er al twee succesvolle periodes in de Groningse Staten opzitten, 

steeds met drie Statenzetels.

Voorzitter Ger Klein geeft aan dat de verwachtingen voor 

de verkiezingen hoog gespannen waren. 

“Wij dachten deze keer door te kunnen groeien naar vier of 

misschien wel vijf zetels. Maar ja, toen hadden wij nog geen 

idee over de enorme opkomst van BBB. Wij verwachten groei 

omdat onze campagne gebruik heeft gemaakt van de betrokken

heid tussen de vele lokale wethouders en raadsleden en onze 

provinciale partij. Vanuit die verbondenheid verwachten 

wij te kunnen groeien.”

“De uitslag was erg duidelijk, ook in Groningen. BBB is de 

absolute winnaar en dat heeft ons en veel andere partijen 

flink wat stemmen gekost. Wij mogen heel tevreden zijn met 

een gestabiliseerd aantal zetels. Bovendien praten wij mee over 

de coalitievorming in Groningen.”

Sijbe Knol

• 51 jaar 
• Derde periode in de Staten, is ook medeoprichter  

van Groninger Belang
• Voorheen ook raadslid geweest voor Gemeente 

Belangen Veendam.

“Wij willen zitting nemen in het college en 
vervolgens de gemeenten beter in positie 
brengen. Ook Provinciale Staten willen wij de 
ruimte geven om gezamenlijk beleid te kunnen 
maken. Alle plannen moeten realistisch zijn, 
wij zijn een nuchtere partij en onze politici 
staan met beide benen op de vloer.”

Fractievoorzitter Bram Schmaal

Voorzitter Ger Klein

De voorzitter: “We kunnen spreken over een geslaagde campagne. 

De verbinding tussen de lokale partijen en Groninger Belang 

was de kern van onze communicatie. Via commercials, 

bushokjes en sandwichborden is die boodschap uitgedragen 

en dat heeft prima gewerkt.”

“We zitten nu aan de onderhandelingstafel en kunnen wellicht 

een gedeputeerde leveren, dat zou toch weer een stap vooruit 

zijn. Onze kandidaat is Bram Schmaal, dat is publiekelijk wel 

bekend. Over de uitkomst van de onderhandelingen valt nog 

niets te zeggen. Ik ga ervan uit dat we straks in het college 

zitten en dan kan de conclusie niet anders zijn dan dat 

Groninger Belang het goed heeft gedaan”, 

aldus Ger Klein.
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LPG voorzitter Ed Goossens

Waarom is het LPG niet gelukt?

Lokale Partijen Gelderland
geen zetels

Bijna, maar net niet genoeg…
“De PS verkiezingen zitten er al weer een paar maanden op en 

ik wil ons kernteam en alle personen op de kieslijst nogmaals 

zeer bedanken voor hun inzet en enthousiasme de afgelopen 

maanden. Ook zijn we trots dat aanzienlijk meer mensen ons 

hebben gevonden, ondanks dat er een ‘aardverschuiving’ plaats 

vond.”

“Het was nog best spannend begin 2022 of wij als Lokale 

Partijen Gelderland mee zouden doen. Enerzijds vanwege 

de bestuurlijke onderbezetting, een verouderde website en nog 

geen kandidaten en programma. Het bestaan van een provin

ciale partij zonder zetel is zwaar. Toch hebben secretaris Sent 

Wierda en ondergetekende midden vorig jaar alles op alles 

gezet om opnieuw mee te doen en ons hier tweehonderd 

procent voor ingezet.” 

“Naast een voldoende gevulde campagnekas, daadkracht, goede 

moed, hoop en OPNL ondersteuning stond er op enig moment 

een nieuwe professionele website, een diverse kieslijst en lag er 

een gedragen verkiezingsprogramma. Alles net op tijd klaar om 

formeel weer mee te doen aan de Gelderse PS verkiezingen. 

Uiteindelijk hebben wij gezamenlijk onze lijsttrekker, Lara 

Minnaard, gekozen en die is vervolgens de politieke kar met 

haar kernteam gaan trekken. We namen deel aan vele debatten, 

ontvingen uitnodigen voor TV en radio en natuurlijk waren we 

prominent te vinden op diverse stemwijzers. 

Voorzitter Ed Goossens

Ons netwerk is in meerdere opzichten positief uitgebreid en  

de sfeer met andere partijen was tijdens de verkiezingen open 

en gemoedelijk. In aanloop werden we door Ipsos in de eerste 

peilingen zelfs getipt op twee zetels. Heerlijk gevoel natuurlijk. 

Het bleef ontiegelijk spannend tijdens het tellen van de 

stemmen, maar een zetel bleek er net niet in te zitten. 

We zijn t.o.v. de vorige PS verkiezingen weliswaar gegroeid van 

11.053 naar 16.512 stemmen, maar helaas kwamen we bij deze 

hoge opkomst amper zeven stemmen per gemeente te kort. 

Gelderland heeft 51 gemeenten.”

“Wrang en zuur. Dat zeker. Maar anderzijds is opnieuw 

gebleken dat LPG nog steeds een terechte kandidaat is voor 

een zetel in de Gelderse Staten. Dus, starten wij met een 

permanente campagne. Het is van belang niet achterover te 

leunen de komende vier jaar!
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Waarom is het U26 gemeenten niet gelukt?

Waarom is het OPNH niet gelukt?

U26 Gemeenten
geen zetels

OPNH
geen zetels

Voorzitter Roy Luca

Voorzitter Peter van der Heijde

“Wij hebben hier de BBB bom over ons heen gehad, dat is de voornaamste 

reden dat we het niet gehaald hebben. Daarnaast zie je ook hier in Utrecht 

dat de landelijke partijen de publiciteit voor zich opeisen. Het lijkt wel of 

de inwoners helemaal niet willen weten wat er in hun provincie speelt.”

“Wat ik zeker weet is dat het niet aan onze campagne of aan onze medewerkers

vrijwilligers heeft gelegen. Die hebben erg hun best gedaan en daar is ook positief 

commentaar op gekomen.”

“Naar de toekomst kijkend denk ik dat we binnen het OPNL platform serieus 

naar onze positionering moeten kijken. Volgens mij moeten we ook naar de 

Tweede Kamer, het liefst met vertegenwoordigers vanuit de provincies of 

misschien per regio. Dat is de enige manier om je landelijk in de kijker 

te spelen.”

“In NoordHolland hebben 23 partijen deelgenomen, waaronder een flink aantal 

onafhankelijke zoals Code Oranje en de Waterschapspartij. Ik denk dat dit een 

van de redenen is. Je haalt allemaal een aantal stemmen, maar uiteindelijk komt 

geen van die zes partijen in de Staten. Daarnaast heeft BBB ook hier flink 

huisgehouden.”

“Er stond ook nog een heel vervelend stuk in de krant met een kop ‘Het beste 

partijprogramma’ en de conclusie dat OPNH het toch niet zou halen. 

Het voortijdig stoppen van de busreclame hielp natuurlijk ook niet mee.”

“Wij hebben ons uiterste best gedaan, met veel inzet van vrijwilligers, maar 

helaas zonder het gewenste resultaat.”

PROVINCIAAL LOKAAL
UTRECHT



De volgende Provinciale Politieke Partijen zijn aangesloten bij het OPNL platform  

en bieden een platform voor onafhankelijke politiek in de eigen provincie.

GRONINGERBELANG.NL PROVINCIAALBELANGFRIESLAND.NLPARTIJVOORZEELAND.NL

WWW.FNP.FRL LOKAAL-LIMBURG.NLLOKAAL-BRABANT.NL

LOKALEPARTIJENGELDERLAND.NLONAFHANKELIJKEPOLITIEK-NH.NL U26GEMEENTEN.NL

WWW.OP-ZH.NLSTERKLOKAAL.NL STERKLOKAALFLEVOLAND.NL

ONAFHANKELĲKE  
POLITIEKNEDERLAND

de Kracht van de Regio


